
 
 
 

STUDENTI IZ 22 ZEMLJE U MEĐUNARODNOJ LETNJOJ ŠKOLI NA FILOZOFSKOM 
FAKULTETU UNS-a 

SRPSKI UČE IZ LJUBAVI, ZBOG POSLA, ALI I POREKLA 
Dnevnik, 24. 07. 2006. 

 
 
Jubilarna 10. međunarodna letnja škola srpskog jezika, istorije i kulture počela je prošle 
nedelje na Filozofskom fakultetu Univerziteta u Novom Sadu. Ove godine u Školu je došlo 
67 polaznika iz 22 zemlje s tri kontinenta. Većina njih odlučila je da uči srpski zato što im 
se, kako kažu, sviđa ovdašnja kultura i narod.  
Arem Kim iz Južne Koreje ostaće i nakon Letnje škole da uči srpski na Filozofskom 
fakultetu u Novom Sadu. 
Mnogo me interesuje Istočna Evropa, a posebno mi se dopada vaša kultura. Volim i vašu 
književnost, naročito Andrića. U Koreji studiram srpskohrvatski i nadam se da ću ga ovde 
bolje naučiti - kaže ona.  
Studentkinja istorije iz Italije Elena Albergo želi da se specijalizuje za istoriju Balkana. 
Zato uči i srpski, u Torinu kod profesorke Ljiljane Banjanin, poreklom baš iz Novog Sada. 
U aprilu sam s profesorkom bila devet dana na Filološkom fakultetu u Beogradu. Srpski je 
mnogo težak, ali će mi koristiti da ga naučim zbog toga što me interesuje istorija ovih 
prostora - smatra Elena.  
Iz Italije je došao i Ivan Brajković, koji je u Letnjoj školi bio i prošle godine. 
Bilo mi je veoma lepo, a Novi Sad mi je jedan od najdražih gradova. Volim ovaj 
mentalitet i atmosferu u Vojvodini. Škola mi je mnogo pomogla i zato sam opet došao da 
produbim svoje znanje iz jezika, književnosti i istorije. Ja sam, inače, rođen u Sarajevu, a 
na univerzitetu u Udinama studiram srpskohrvatsko-bosanski - navodi Ivan.  
Nikolas Barbaš, student političkih nauka na Univerzitetu u Viskonsinu u SAD, takođe je 
našeg porekla. I danas, kako kaže, ima rodbinu u Hrvatskoj. I to je jedan od razloga 
zbog kojih je odlučio da nauči srpski.  
Prošli semestar proveo sam ovde, na Filozofskom fakultetu u Novom Sadu, a pre toga bio 
sam jedan semestar u Zagrebu. Međutim, srpski sam počeo da učim još u Americi. Moj 
deda je bio Srbin iz Hrvatske, pa me je to podstaklo da učim jezik koji u Americi malo 
ljudi poznaje. Osim toga, politika je ovde interesantna, a ja studiram političke nauke – 
kaže Nikolas.  
On je, tokom prethodnog semestra provedenog na Filozofskom fakultetu, učio mnogo 
gramatike i raduje se što će u Letnjoj školi biti više tema vezanih za kulturu. Sviđa mu se 
naša muzika, naročito novi talas iz osamdesetih godina.  
Katažna Ivaškivič iz Poljske studirala je srpski godinu dana u Varšavi, ali je studije 
napustila. U Letnju školu došla je da bi bolje savladala jezik.  
Radila sam s Bosancima i Srbima i naši jezici su vrlo slični. Možemo da se razumemo. To 
me je podstaklo da učim srpski. Došla sam ovde da utvrdim ono što znam, da ponovim 
gramatiku, ali i da sretnem nove ljude - priča ona.  
Želim da se oslobodim, da progovorim srpski kao obični ljudi, da mogu da čitam novine i 
knjige na vašem jeziku – kaže Silvija Hujevska, studentkinja srpskog, takođe iz 
Varšave. - Ja volim ceo Balkan i vašu kulturu. Sviđa mi se jezik, ali i ljudi.  
Međunarodna letnja škola srpskog jezika, istorije i kulture trajaće tri nedelje. Pored 
redovne nastave, za polaznike će biti organizovane ekskurzije, poseta Petrovaradinu, 
Sremskim Karlovcima, Kikindi, kao i obilazak Matice srpske u Novom Sadu.  
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